

Bakanlık Adı	:	Maliye Bakanlığı
Tebliğ Adı	:	Devlet Memurları Kanunu Genel Tebliği (Aylık ve Ücretlere İlişkin Yeni Türk Lirası İşlemleri)
Tebliğ No	:	Seri No: 158
R. Gazete Tarihi	:	12/11/2004
R. Gazete Sayısı	:	25641

Tebliğler

Maliye Bakanlığından:

**Devlet Memurları Kanunu Genel Tebliği
(Seri No: 158)
(Aylık ve Ücretlere İlişkin Yeni Türk Lirası İşlemleri)**

Bilindiği üzere, 1/1/2005 tarihinden itibaren Türkiye Cumhuriyeti Devletinin para birimi, 5083 sayılı Türkiye Cumhuriyeti Devletinin Para Birimi Hakkında Kanun uyarınca Yeni Türk Lirası olacaktır. Anılan Kanunun 1 inci ve 2 nci maddelerinde;

- Türkiye Cumhuriyeti Devletinin para biriminin Yeni Türk Lirası (YTL), alt biriminin ise Yeni Kuruş (YKr) olacağı ve bir Yeni Türk Lirasının yüz Yeni Kuruşa eşit olduğu,

- Türk Lirası değerlerin Yeni Türk Lirasına dönüştürülmesinde, bir milyon Türk Lirası (1.000.000 TL.) eşittir bir Yeni Türk Lirası (1 YTL) değişim oranının esas alınacağı,

- Türk Lirası değerlerin Yeni Türk Lirasına dönüşüm işlemlerinin ve Yeni Türk Lirası cinsinden yapılan işlemlerin sonuçlarında ve ödeme aşamalarında yarım Yeni Kuruş ve üzerindeki değerlerin bir Yeni Kuruşa tamamlanacağı; yarım Yeni Kuruşun altındaki değerlerin ise dikkate alınmayacağı.

hüküm altına alınmıştır.

Bu çerçevede, 1/1/2005 tarihinden itibaren Yeni Türk Lirası uygulamasına geçilecek olması nedeniyle, kamu personeline ödenen aylık ve ücretlerin hesaplanması hususlarında ortaya çıkması muhtemel tereddütlerin giderilmesi ve uygulama birliğinin sağlanması amacıyla aşağıdaki açıklamaların yapılması gerekli görülmüştür.

Kamu Personelinin Aylık ve Ücretlerinin Hesaplanmasına Yönelik İşlemler:

1) Katsayılara Bağlı Ödemeler:

5083 sayılı Kanundaki söz konusu düzenlemeler dikkate alınmak suretiyle, 2005 Mali Yılı Bütçe Kanunu Tasarısında 1/1/2005 tarihinden geçerli olmak üzere aylık katsayı (0,0401), taban aylık katsayısı (0,486) ve yan ödeme katsayısı ise (0,0126) olarak öngörülmüştür. Bu nedenle ilgili mevzuatta gösterge, oran ve puan şeklinde belirlenen ve söz konusu katsayıların uygulanması suretiyle tutarlara çevrilen aylık ve ücret unsurlarındaki veriler aynen muhafaza edilecektir.

Aşağıdaki örnekte de görüleceği gibi, her bir unsur için ayrı ayrı uygulanmak üzere, gösterge, oran ve benzeri şekillerde belirlenmiş aylık ve ücret unsurlarına yukarıda yer alan katsayıların uygulanması sonucu oluşacak tutarlardaki küsuratların yarım Yeni Kuruş ve üzerinde olması halinde bir Yeni Kuruşa tamamlanması, yarım Yeni Kuruşun altındaki değerlerin ise dikkate alınmaması gerekmektedir.

Örnek Ödeme Unsuru	YTL Cinsinden İşlemler	
	Yuvarlama Öncesi	Yuvarlama Sonrası:
Aylık Gösterge (9/1)	$620 \times 0,0401 = 24,862$	24,86
Özel Hizmet Tazminatı	$9.500 \times 0,0401 \times \%125 = 476,1875$	476,19